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[00:00:00:02 - 00:00:22:23] 
Ulf: Hej och välkommen till vår andra poddsändning i programmet inblick Östhammar 
podcasten inblick Östhammar ulf Andersson heter jag. Jag är sektors chef i 
östhammarskommun med ansvar för samhälle och samhällsutveckling och med mig. Den här 
sändningen har jag elin damm hej elin välkommen hit.  
 
 
[00:00:24:17 - 00:00:25:12] 
Ulf: Är du lite nervöst?  
 
 
[00:00:27:16 - 00:00:33:02] 
Ulf: Förstås vi har ju inte gjort poddsändningar förut men däremot så har vi gjort t v 
sändningar höll jag på att säga vi har gjort såna här.  
 
 
[00:00:33:17 - 00:00:33:17] 
Elin: Youtube.  
 
 
[00:00:34:13 - 00:00:34:23] 
Ulf: Youtube sändningar.  
 
 
[00:00:37:16 - 00:00:40:14] 
Ulf: Och nu är det nytt format vad vad är tanken bakom? Det tänker.  
 
 
[00:00:42:06 - 00:00:58:09] 
Elin: Du får men att fortsätta kommunicera det är en del av vårt uppdrag att berätta om 
kommunens insatser och försöka svara på de frågor som kan finnas ute i samhället, att vara 
noga med att plocka upp när folk har funderingar. Så det är väl förhoppningen med det här att 
vi ska kunna ta upp aktuella ämnen och ge svar på det?  
 
 
[00:00:59:11 - 00:01:05:20] 
Ulf: Jag bjöd hit er speciellt till just den här sändningen eftersom jag tänkte att temat för den 
här sändningen ska vara företagsklimat.  
 
 
[00:01:09:13 - 00:01:11:10] 
Ulf: Och du är ju näringslivschef?  
 
 
[00:01:14:23 - 00:01:20:23] 



Ulf: Och då är det klart att då har du kommit lite grann i i blickfånget när när.  
 
 
[00:01:21:17 - 00:01:27:20] 
Ulf: Svenskt näringsliv har presenterat sin företagsklimat ranking och östermarks kommun 
kom inte så väl ut i den rankingen.  
 
 
[00:01:30:09 - 00:01:36:19] 
Elin: Men vi har slutat med kära och fjädrar så att det nu är det bita ihop och försöka ta sig ta 
sig framåt, hitta vägar och och förbättra.  
 
 
[00:01:38:03 - 00:01:58:00] 
Ulf: Och då är det ju så att kommunfullmäktige. Som är det beslutande organet i den här 
kommunen. De har tagit beslut om att esta mars kommun ska prioritera välmående företag 
eller välmående företagsklimat kan man säga. Och och då tänker jag att vi först ska göra en 
liten inflygning kring det begreppet.  
 
 
[00:02:00:14 - 00:02:06:12] 
Ulf: Hur mår egentligen näringslivet både i Sverige och lokalt. Och jag.  
 
 
[00:02:08:06 - 00:02:12:07] 
Ulf: Har tagit på mig lite grann att göra den här inflygningen rent nationalekonomiskt.  
 
 
[00:02:15:08 - 00:02:36:15] 
Ulf: Inflationen är ju hög, den har varit hög nu den senaste åren och centralbank. Har höjt 
räntorna, hög inflation och stigande räntor leder ofta till 1 pessimism och det urholkar också 
köpkraften. Konjunkturinstitutet har i sina rapporter räknat med att tillväxten i näringslivet 
kommer ligga.  
 
 
[00:02:38:14 - 00:02:44:11] 
Ulf: Lågt eller mycket lågt och att det kommer hålla i sig förmodligen både 2023 och 2024.  
 
 
[00:02:47:00 - 00:03:40:01] 
Ulf: Varför säger jag det här då? Jo, för jag tänker att det här påverkar oss i Östhammars 
kommun eftersom vi är en del utav den svenska ekonomin. Vi har nationella och 
internationella aktörer i våran kommun som påverkas av det här på olika sätt, både positivt 
och negativt förstås. Det kan bli svårare att göra investeringar när räntorna är på grundpriset 
på pengar, det vill säga räntorna stiger. Men det kan också vara lättare att vara 
konkurrenskraftig när valutakursen går ner. Eftersom de handlar med utländska aktörer och 
utländsk valuta så så att det där är är är väl viktigt att komma ihåg tänker jag att att vi lever 
inte på en egen planet utan vi är en del utav ett större sammanhang och vi såg en artikel i u n t 
jag såg den idag men den kanske har publicerats tidigare det handlade om sandvik coromant.  
 
 
[00:03:42:09 - 00:03:47:16] 



Elin: Tidigare Upplands största privata arbetsgivare. Nu tror jag de är 2.  
 
 
[00:03:48:20 - 00:04:17:21] 
Ulf: Och och vad vad? Vad innebörden i den då? Jo, om jag förstod det hela rätt. Jag har inte 
läst eller rättare sagt. Jag har inte träffat någon från Sandvik för att få en kommentar kring det 
där, men jag jag förstår så mycket som att en del utav produktionen flyttas från coverentry 
tror jag det är i England till jimo och det är klart att det är ju bra för oss det det omvända hade 
varit värre tänker jag lite spontant utan att dra för mycket eller för lite växla på det.  
 
 
[00:04:19:17 - 00:04:38:17] 
Ulf: Det där är ju en del utav vår plats i universum kan man väl säga man kan också säga det 
och du har ju tittat på det hur ser konkursutvecklingen ut i i i våran kommun och hur ser 
arbetslösheten ut vad kan vi säga om det är det någonting särskilt som du.  
 
 
[00:04:39:18 - 00:04:44:02] 
Elin: Känner till 7 konkurser i år i kommunen och det är lite högre än förra året.  
 
 
[00:04:46:14 - 00:04:52:21] 
Elin: Det är ju fortfarande flera månader kvar så att hur det hur det ser ut på helår vet vi inte 
än, men det är det är ett tufft läge.  
 
 
[00:04:53:05 - 00:04:56:22] 
Ulf: Kapital. Kurser, hur många företag har vi då ungefär som kan gå i konkurs?  
 
 
[00:04:58:04 - 00:05:20:20] 
Elin: Vi har väl ungefär 600 företag som har en eller flera som har sin heltidssysselsättning 
där eller sin försörjning i företaget. Men det finns 2800 registrerade företag, men sen är det ju 
många som kanske har flera företag eller som som har ett litet företag vid sidan eller har 
vilande företag som inte är aktiva. Men ungefär 600 av dem är såna som som är direkt 
arbetstillfällen.  
 
 
[00:05:22:05 - 00:05:29:04] 
Ulf: Och jag såg att Arbetsförmedlingen de. Redovisas till 1 statistisk. Jag såg augusti 
statistiskatistiken. Då hade vi.  
 
 
[00:05:30:08 - 00:05:39:09] 
Ulf: Tre komma sex procents arbetslöshet utav som andel utav arbetskraften och det är lägre 
än vid den här tiden förra året.  
 
 
[00:05:40:01 - 00:06:09:04] 
Elin: Och det kommer att fortsätta vara lågt. Det är en superutmaning för våra företagare idag 
att hitta kompetens. Många kommuner gör ju så att man skolar om de som är i arbetslöshet 
och de har ju liksom en reserv arbetskraft som de kan ta in helt enkelt. Vi har inte den 



möjligheten hos oss jobbar nästan alla så att vi kommer att behöva hjälpa företagen på olika 
sätt att nå ut och hitta arbetskraft utifrån.  
 
 
[00:06:11:22 - 00:06:40:17] 
Ulf: Och då kan man väl säga det att det finns lite blandade tecken när det gäller hur 
företagen mår i våran kommun? Det finns tecken som tyder på att sysselsättningen är hög, det 
vill säga många är i produktion och det låter ju bra, men sen finns det också tecken som talar 
för att företagen inte tycker att upplevelsen är så bra och och konkurserna har gått upp. En 
aning kanske till följd utav ökade kostnader. Vad vet jag, räntor eller energi eller så?  
 
 
[00:06:42:11 - 00:07:04:08] 
Ulf: Ja det där, det är förstås det är förstås flera saker som påverkar hur företagare upplever 
situationen, men om man då trattar ner det här till lokalt företagsklimat, vad är lokalt 
företagsklimat? Vi har flera indikatorer på vad det skulle kunna vara. Svenskt Näringslivs 
företagsklimat är ranking är en utav flera indikatorer.  
 
 
[00:07:06:20 - 00:07:07:18] 
Ulf: Vad finns det fler för indikatorer?  
 
 
[00:07:09:18 - 00:07:48:20] 
Elin: Också. en som heter ja nu ska vi se vad kallar de där vi kallar den för origo men n k i 
mätningar där man mäter hur nöjda kunderna till kommunen är alltså. Om jag har ett ärende 
till kommunen så mäts det efter det ärendet är avslutat så mäts det hur väl jag tycker att 
kommunen har levt upp till mina förväntningar, alltså om jag söker ett bygglov så får jag 
efteråt svar på frågan, hur har bygglovsdelen hanterats? Mitt ärende är jag nöjd eller inte och 
där där placerar vi oss ganska väl. Där ligger vi på plats 113 av Sveriges 290 kommuner, men 
sen har vi också svenskt näringsliv som som har där vi ligger på plats 272.  
 
 
[00:07:51:08 - 00:08:12:18] 
Elin: Och det är en upplevelse, alltså hur upplever jag min kommun? Och det är alla möjliga 
delar. Det är hur man kan transportera sig och hur ja, hur kommunen är att verka i och där är 
det några frågor som är särskilt viktiga, tänker jag för kommunen att ta tag i en del saker kan 
vi bara vara med och trycka på andra aktörer med. Men en del saker kan vi direkt påverka.  
 
 
[00:08:13:20 - 00:08:22:21] 
Ulf: Så du nämner alltså 2 olika mätningar. Det ena är svenskt näringslivsmedlemmar och de 
är väl ungefär. Vad ska du säga? Är det 100 stycken som svarar på den?  
 
 
[00:08:23:15 - 00:08:27:22] 
Elin: Förra året var det 104, i år var det 88 så att någonstans mellan 90 och 100 svarar.  
 
 
[00:08:28:09 - 00:08:35:00] 
Ulf: Och det andra är en en upplevelse av ett möte mellan myndigheten och företagen och där 



får vi ungefär.  
 
 
[00:08:36:06 - 00:08:37:11] 
Elin: 4 500 svar ja.  
 
 
[00:08:38:05 - 00:08:41:07] 
Ulf: På ett år och i vissa fall så kan det vara samma företag, tänker jag.  
 
 
[00:08:41:15 - 00:08:53:02] 
Elin: Absolut och ja vi skulle ju vilja ha många fler svar på både svenskt näringsliv och på n 
k i så den som lyssnar som får de här frågorna vill vi verkligen ha in era svar det är de som 
hjälper oss att bli bättre också.  
 
 
[00:08:54:19 - 00:08:58:04] 
Ulf: Och de här säger lite grann samma sak, men en del skillnader.  
 
 
[00:09:00:11 - 00:09:07:22] 
Ulf: Och sedan så kan man ju också titta på hur nyföretagandet och i antalet konkurser antalet 
konkurser har vi pratat om nyföretagandet, vad vet vi om det?  
 
 
[00:09:09:22 - 00:09:23:17] 
Elin: Ja, vad vet vi om det? Det ser lite olika ut i olika mätningar där också, men den 130 nya 
företag om året enligt vissa mätningar och lite lägre andra. Och det beror på hur många som 
registreras för jag boverk eller.  
 
 
[00:09:26:03 - 00:09:28:06] 
Elin: Bolags verket ja, förlåt.  
 
 
[00:09:30:13 - 00:09:34:13] 
Elin: Troligen är det det som gör att siffrorna skiljer sig, men vi håller på och undersöker det 
nu varför det ses olika ut.  
 
 
[00:09:36:19 - 00:09:41:00] 
Ulf: Så det är lite olika indikationer på vad lokalt företagsklimat är för.  
 
 
[00:09:41:07 - 00:10:04:15] 
Elin: Sen har vi också det här med synas och hur ser tillväxten ut för företagen och där är 
både 2019 och tjugotjugoett stämmer. Det tror jag så har vi varit länets tillväxtkommun så att 
företagen går bra i kommunen. Men upplevelsen behöver inte för den sakens skull alltid vara 
positiv och vi skulle vilja att de både gick bra och tyckte att det var positivt.  
 



 
[00:10:05:06 - 00:10:11:21] 
Ulf: Så klart, och då skapar man till då det. Det är ett mått på hur företagen skapar tillväxt 
både genom eget resultat och arbetstillfällen.  
 
 
[00:10:12:18 - 00:10:18:21] 
Elin: Och hårdrar man det så? Ett företag som anställer 10 personer. Det innebär att vi kan 
anställa.  
 
 
[00:10:20:10 - 00:10:29:14] 
Elin: 6 nya undersköterskor eller en hel ny förskoleklass så att att företagen går bra. Det är 
liksom grunden till att välfärden fungerar.  
 
 
[00:10:30:14 - 00:10:30:14] 
Ulf: Därefter.  
 
 
[00:10:31:08 - 00:10:32:14] 
Elin: Livsklimatet så himla viktigt.  
 
 
[00:10:33:00 - 00:10:35:06] 
Ulf: Ja precis, det var det jag skulle fråga, varför är det här viktigt?  
 
 
[00:10:36:07 - 00:10:47:04] 
Elin: Ja, för att det är grunden till välfärd, alltså. Vi har en gemensam plånbok i en kommun 
där vi har enats om att de här sakerna tycker vi är viktiga att man har i kommunen. Det kan 
vara barnomsorg, det kan vara äldrevård, det kan vara.  
 
 
[00:10:49:05 - 00:10:50:16] 
Elin: Skola utbildning alla de här delarna.  
 
 
[00:10:52:01 - 00:10:59:24] 
Elin: Och då pyntar vi in pengar där och dom pengarna kommer i väldigt hög grad från 
småföretagare och och från näringslivet i stort. Om näringslivet mår bra.  
 
 
[00:11:01:12 - 00:11:10:11] 
Elin: Då fylls också våran gemensamma kassa på och vi kan göra mer satsningar i samhället 
och det är väl en väldigt god, ett gott skäl till att vi är måna om våra företag.  
 
 
[00:11:11:20 - 00:11:24:08] 
Ulf: Vi ska avsluta den här sändningen med att göra ett litet nedslag kring vad gör vi nu då 
för att förbättra det här ytterligare eller för att komma upp på banan när det gäller svenskt 



Näringslivs företagsklimat ranking?  
 
 
[00:11:25:15 - 00:11:28:05] 
Elin: Och då har vi tittat på vilka frågor som som kommunen.  
 
 
[00:11:29:21 - 00:11:34:20] 
Elin: Enklast kan påverka alltså där vi är första leverantör för att påverka upplevelsen.  
 
 
[00:11:37:12 - 00:12:03:12] 
Elin: Och inom det så ser vi att en stor brist i våran vid våran leverans har varit kanske 
kommunikation, alltså det. Vi tror att det är viktigt att man får en kontaktperson när man har 
ett ärende med vår kommun oavsett vilket ärende. Företaget har att man snabbt kan nå den 
person som har hand om ens ärende. Det tror vi att om man känner sig trygg och sedd av den 
som handlägger ens ärende så har man en mycket större chans att. Att få en bra relation från 
början.  
 
 
[00:12:07:07 - 00:12:38:06] 
Elin: Vi kommer och göra mycket företagsbesök våran k s o har siktar på tre förlåt 
kommunstyrelseordförande fabian sjöberg moderaterna han har som mål att vi gemensamt 
under kommande tre hundra sextiofem dagar ska göra tre hundra sextiofem företagsbesök det 
vill säga lika många företagsbesök per månad som det är dagar i månaden och det är vi ju ett 
gäng som ska hjälpas åt med men genom att vara ute och lyssna och ta in de inspel som 
företagen har så tror vi att vi har en större chans att kunna leverera på det som de vill ha.  
 
 
[00:12:40:04 - 00:12:40:10] 
Elin: Till exempel.  
 
 
[00:12:41:05 - 00:12:43:00] 
Ulf: Har du nånting mer som du har i rockärmen?  
 
 
[00:12:44:14 - 00:12:53:03] 
Elin: Vi tror att vi kommer att ha fler dialogmöten inför till exempel upphandlingar eller 
myndighetsbeslut att vi faktiskt lyssnar in och är noga med det.  
 
 
[00:12:55:11 - 00:13:14:11] 
Elin: Välkomstbrev när vi får nya verksamheter en servicegaranti, alltså att det ska inte ta 3 
veckor att få ett svar om ett företag hör av sig till kommunen så ska det gå fort att få oss svar 
varje dag. För ett litet företag kan varje dag vara avgörande och där måste vi se till att vara en 
medspelare så att man upplever att.  
 
 
[00:13:16:01 - 00:13:19:02] 
Elin: Att man får den hjälp man behöver inom den tid man man har, behovet.  
 



 
[00:13:21:03 - 00:13:30:17] 
Elin: Vi behöver också komma ut med mer skriftlig kommunikation, alltså vi behöver 
använda våran hemsida mer, se till att den är uppdaterad, att det är lätt att hitta när man har 
saker man vill göra.  
 
 
[00:13:32:19 - 00:13:39:10] 
Ulf: Där vet jag. Det finns en särskild tanke om att gå igenom alla de myndighetsbrev som 
går ut till till företagare.  
 
 
[00:13:43:05 - 00:14:17:21] 
Elin: Jag tror mig var hyfsad prat på att läsa text så jag gör det ganska mycket. Mitt jobb 
ändå händer det att jag ser såna mallar det jag tänker undrar vad det här betyder och då tänker 
jag att det det kan nog vara fler än jag som känner så när man får ett brev här med brevlådan 
så att vårt vår tanke är att vi ska förenkla myndighetsspråket inte så att det på något sätt gör 
att det blir otydligt. Vi har ett ett myndighetsuppdrag och det måste vi vara noga med, men 
det ska vara lätt för mottagaren att förstå vad det är vi om din komplettering vi söker eller. 
Om, det är annat, då ska det vara lätt att nå det så tänker vi.  
 
 
[00:14:20:09 - 00:14:27:03] 
Ulf: Stort tack elin för att du tog dig tid och komma hit. Har du någonting mer som du skulle 
vilja säga innan vi avslutar den här sändningen?  
 
 
[00:14:29:08 - 00:14:44:22] 
Elin: Jag skulle jättegärna vilja, särskilt om du som lyssnar är företagare och kanske inte så 
nöjd med kommunen. Då vill jag jättegärna få komma ut och och träffa dig och få höra. Vad 
är det som gör att du är missnöjd och vad kan vi göra för att bli bättre? Det skulle jag vilja.  
 
 
[00:14:45:17 - 00:14:48:07] 
Ulf: Och det är nog man genom att skicka ett mejl då.  
 
 
[00:14:48:11 - 00:14:48:11] 
Elin: Eller?  
 
 
[00:14:49:21 - 00:14:54:21] 
Elin: Kan lägga ut. Vi har också en en sajt för den här podden. Om jag har förstått hela rätt.  
 
 
[00:14:55:06 - 00:15:03:07] 
Ulf: Den heter osthammar punkt s e snedstreck podcast och podcast tror jag stavas p o d c a s 
t.  
 
 
[00:15:04:16 - 00:15:20:08] 
Elin: Och. Där finns det också ett formulär som man kan fylla i med idéer om teman eller 



frågor som man vill ta upp, men där kan man också skriva och hitta mig direkt såklart det 
som kommer in där kommer även till mig och jag tänker att där kan vi säkert också få ut min 
adress så att den finns.  
 
 
[00:15:21:20 - 00:15:23:19] 
Elin: Mig når man nästan alla dagar i veckan.  
 
 
[00:15:25:12 - 00:15:36:10] 
Ulf: Bra stort tack återigen och tack så mycket Magnus för att du bidrog till den här 
sändningen och så hoppas jag att vi kommer ut med 1 ny sändning nästa månad. Hejdå.  
 
 
[00:15:37:10 - 00:15:37:10] 
Elin: Hejdå.  
 


